	P.O.Box 8718, Beijing 100080, China	Journal of Software, Feb. 2005,16(2):286-294
	E-mail: jos@iscas.ac.cn	ISSN 1000-9825, CODEN RUXUEW, CN 11-2560/TP
	http://www.jos.org.cn	Copyright © 2005 by The Editorial Department of Journal of Software

基于队列的模糊拥塞控制算法

綦朝晖, 孙济洲, 李小图

Full-Text PDF Submission Back

綦朝晖, 孙济洲, 李小图

(天津大学 计算机科学与技术系,天津 300072)

作者简介: 綦朝晖(1976一),男,湖南衡阳人,博士,主要研究领域为计算机网络,分布式系统;孙济洲(1949一),男,教授,博士生导师,主要研究领域 为并行计算,计算机网络与分布式系统,计算机图形图像;李小图(1977一),男,博士,主要研究领域为并行计算与分布式系统.

联系人: 綦朝晖 Phn: +86-22-27402621, Fax: +86-22-27402621, E-mail: qizhaohui@eyou.com, http://www.tju.edu.cn

Received 2003-06-05; Accepted 2003-12-31

Abstract

Internet applications are developed rapidly. It is increasingly important for router itself to improve the ability to deal with networking congestion. Traditional Poisson model is unfit for Internet networks with burst flow. But self-similarity model suitable for Internet networks has not been used widely in practice because of its complex model and complicated calculation. By describing the practical buffer performance in routers, a new fuzzy congestion control model based on queues and a congestion control algorithm based on the model are presented. In the algorithm, all kinds of packets are firstly classified into queues according to their own priorities. Then the buffer state is divided into three phases, including normal, congestion avoidance, and congestion according to their buffer usage ratio. The three phases are crossover each other because of their fuzziness. Then by combining the whole congestion control, with the part congestion control, the fuzzy algorithm is carried out. Theoretical analysis and NS stimulation results show that the proposed algorithm has better networking performance in the fairness of all connections, compared with the traditional schemes, especially keeping from being affected by the connections with congestion. It really improves the routers' ability to deal with network congestion.

Qi ZH, Sun JZ, Li XT. A fuzzy congestion control algorithm based queue. *Journal of Software*, 2005,16(2):286-294. http://www.jos.org.cn/1000-9825/16/286.htm

摘要

传统的Poisson统计流量模型对于以突发性流量为基本特征的Internet网络不再适应,而采用更加接近Internet网络流量特征的自相似模型,会具有复杂的建模过程和繁杂的计算.为此,从数据缓冲区占用情况的实时状态出发,运用模糊理论对缓冲区占用率状态这一模糊性问题进行描述,建立起模糊拥塞控制模型,并实现了对拥塞的模糊控制.它对所有到达的数据流按照一定的优先级进行分类,并把全局性缓冲区和各队列的局部性缓冲区按照正常、拥塞避免和拥塞的规则划分为3个具有交叉过渡域的几个阶段,然后采用整体和局部相结合的拥塞控制方法,实现了队列调度过程中的模糊性处理.理论分析和NS实验仿真结果表明,该算法在保证各连接服务的公平性方面,特别是在保护和隔离非拥塞状态的连接上,取得

了比传统方法更好的效果,从而更好地改进了路由器或者交换机的拥塞控制性能.

基金项目: Supported by the National High-Tech Research and Development Plan of China under Grant No.2002AA142010 (国家高技术研究发展计划(863))

References:

- [1] Jacobson V. Congestion avoidance and control. ACM Computer Communication Review, 1988,18(4):314-329.
- [2] Clark DD, Fang WJ. Explicit allocation of best-effort packet delivery service. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1998,6(4): 362-373.
- [3] Floyd S, Fall K. Promoting the use of end-to-end congestion control in the Internet. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1999,7(4):458-472.

- [4] Braden B, Clark D, Crowcroft J, Dzvie B, Deering S, Estrin D, Floyd S, Jacobson V, Minshall G, Partridge C, Peterson L, Ramakrishnan K, Shenker S, Wroclawski J, Zhang L. Recommendations on queue management and congestion avoidance in the Internet. RFC 2309, 1998.
- [5] Floyd S, Jacobson V. Random early detection gateways for congestion avoidance. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1993,1(4):397-413.
- [6] Christiansen M, Jeffay K, Ott D, Smith FD. Tuning RED for Web traffic. IEEE/ACM Trans. on Networking, 2001,9(3): 249-264.
- [7] Demers A, Keshav S, Shenker S. Analysis and simulation of a fair queuing algorithm. In: ACM SIGCOMM. Communications Architectures & Protocols. New York: ACM Press, 1989. 1-12.
- [8] Stiliadis D, Varma A. Efficient fair queueing algorithms for packet-switched networks. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1998,6(2):175-185.
- [9] Stilladis D, Varma A. Rate-Proportional servers: A design methodology for fair queueing algorithms. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1998,6(2):164-174.
- [10] Reisslein M, Ross KW, Rajagopal S. A framework for guaranteeing statistical QoS. IEEE/ACM Trans. on Networking, 2002,10(1):27-42.
- [11] Marcus WS. An architecture for QoS analysis and experimentation. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1996,4(4):597-603.
- [12] Chaskar HM, Madhow U. Fair scheduling with tunable latency: A round-robin approach. IEEE/ACM Trans. on Networking, 2003,11 (4):592-601.
- [13] Li SY. Fuzzy Control. Neurocontrol and Intelligent Cybernetics. Harbin: Harbin Institute of Technology Press, 1996. 42-43 (in Chinese).
- [14] Ns. Http://mash.cs.berkeley.edu/ns
- [15] Paxson V, Floyd S. Wide area traffic: The failure of Poisson modeling. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1995,3(3):226-244.
- [16] Leland WE, Taqqu MS, Willinger W, Wilson DV. On the self-similar nature of ethernet traffic (extended version). IEEE/ACM Trans. on Networking, 1994,2(1):1-15.
- [17] Grossglauser M, Bolot J-C. On the relevance of long-range dependence in network traffic. IEEE/ACM Trans. on Networking, 1999,7 (5):629-640.

附中文参考文献:

[13] 李士勇.模糊控制.神经控制和智能控制论.哈尔滨:哈尔滨工业大学出版社,1996.42-43.